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Datum 2019-09-19 
 
Tid Kl. 13.00 –16:15   
 
Plats A-salen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 
 
Övriga  Guniris Jonasson, sekreterare 
närvarande Ann-Katrin Lundin, socialchef 
 Lena Andersson, socialt ansvarig samordnare (SAS) 
 Jonny Olsson, kostchef 
 Kristina Gullersbo, verksamhetschef äldreomsorgen 
 Marie Ohlsson, boendesamordnare äldreomsorgen 
 Ulla Ullstein, lokaltrafiksamordnare 
 Örjan Abrahamsson, huvudenhetschef Medborgarservice 
 Roger Lundin, VD Solatum Hus&Hem  
   

  
Underskrifter Sekreterare  ...............................................................  §§ 36-47 
   Guniris Jonasson 
 
 
 Ordförande  ...............................................................   
  Kjell-Åke Sjöström (V) 
 
 
 Justerare  ...............................................................  
 Anna-Stina Lundberg (SKPF) 
 
 
Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla 
www.solleftea.se 
 
Myndighet Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 2019-09-19 

Anslaget sätts upp 2019-10-03 och tas ner 2019-10-24  
 

Förvaringsplats  
för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift  ……………………………………………………………….  
  Guniris Jonasson
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Val av justerare 
 
 
Anna-Stina Lundberg (SKPF) utses att justera dagens protokoll. 
 
 
Närvaro- och omröstningslista 
 

Namn När- Tjg. 
 

Omröstning Reservation Anteckning 
 var- ers. §  §  §  §   
 ande        
Ledamöter, kommunen        

Kjell-Åke Sjöström (V) x       Ordförande 

Monica Tirri (C) x        

Åsa Sjödén (S) -        

Ledamöter, föreningar        

Örjan Eriksson (PRO) x       

Inga Lindström (PRO) -       

Siv Selinder (PRO) x       

Bengt Nilsson (PRO) x       

Anna-Stina Lundberg (SKPF) x       Justerare 

Eva Ångman (SKPF) x       

Barbro Jansson (SPF) -        

Eva Engblom (SKPF) x       

Ivan Åhman (SKPF) -       

Ersättare, föreningar        

Pia Hedberg (PRO) -        

Jan-Bertil Johansson (PRO) x x     Ersätter Inga Lindström  

Johnny Löfstrand (PRO) x        

Vakant (PRO) -       

Vivan Strömqvist (SKPF) x       

Ingrid Rullander (SKPF) x       

Inger Eriksson (SPF) x x     Ersätter Barbro Jansson  

Göran Ekholm (SKPF) x x     Ersätter Ivan Åhman  
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§  36 
 
Föregående protokoll 
 
Mötesprotokollet från 2019-08-21 läggs till handlingarna efter genomgång. 
 
 
Kvarstående frågor till nästa möte: 
 
Information från närpolisen 
På förekommen anledning (äldre man rånad i samband med bankomatuttag) önskar rådet 
att närpolischefen inbjuds till nästa möte för att berätta om polisens arbete och syn på 
tryggheten i Sollefteå.  
 
Utbildning av samhällsfunktioner i demensvården 
Marie Ohlsson återkommer med uppgifter om hur och i vilken omfattning utbildningen  
av samhällsfunktioner kommer att ske. 
 
Bostadstillägg för särskilt boende 
Inger Eriksson (SPF) delger en tidningsartikel som hävdar att bostadstillägget för äldre i 
särskilt boende, hamnar i kommunkassan. 
Kommunens avgiftshandläggare, Malin Lind, bjuds in till nästa möte för att informera 
och reda ut detta. 
 
 
 



 
Nämnd/styrelse 

Kommunala pensionärsrådet  
 

 
 

PROTOKOLL 
 

Sammanträdesdatum 
2019-09-19 
 

 

 
 

 Justerarnas signatur  Protokollsutdraget bestyrks 
  

  
 

5 (16) 

 
 
 § 37 
 
Arrangemang för äldre under Nipyran 
Föregående möte ställdes frågan varför det inte finns några arrangemang riktade till äldre 
under Nipyran? 
 
Ordföranden informerar om följande: 
I dagsläget är det osäkert om det blir någon Nipyra sommaren 2020, då ingen vill ta på sig 
arrangemanget. Eventuellt blir det någon typ av endagsarrangemang.  
 
Pensionärsföreningarna är välkomna att vara med och anordna arrangemang, men kan 
inte räkna med att kommunen tar på sig detta.  
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§ 38 
 
Synpunkter på kommunens verksamheter och service 
På kommunens hemsida finns det möjlighet att lämna synpunkter och klagomål på 
kommunens verksamheter och service.  
 
Verksamhetschef Kristina Gullersbo uppmanar till att använda denna möjlighet att 
framföra synpunkter då detta ger kommunen möjlighet att föra en dialog med avdel-
ningen, personal etc. och rätta till eventuella fel och brister. Återkoppling görs till 
insändaren. 
 
Kristina kontrollerar om biståndshandläggare kan ställa upp och informera om klagomåls- 
och synpunktssystemet  i olika pensionärsmöten. Återrapport nästa KPR-möte. 
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§ 39 
 
Eget hygienutrymme på korttidsplats 
Synpunkter på att Rådomsgården har boenden i  tre rum med bara två hygienutrymmen 
har framförts, med hänvisning till förordningar från Socialstyrelsen och IVO där eget 
hygienutrymme är ett krav. 
 
Verksamhetschef Kristina Gullersbo svarar: 
 
IVO definition – bör erbjuda eget rum med toalett o dusch – inget SKALL-krav. Frågan 
har aldrig varit uppe i internkontroller, men förvaltningen ska göra en kontroll om vad 
som står i avtal m.m.  
 
Det finns ett antal korttids- och växelplatser spridda i kommunen. Vid Rådomsgården 
finns det två rum som delar på toalett och dusch. I Graningebyn finns rum med dusch och 
toalett utanför rummet.  
Information om detta går ut till den boende innan de får platsen. Under fem år har endast 
ett fall förekommit där man inte varit nöjd. Boendesamordnaren försöker erbjuda annan 
plats i mån av alternativ. Enligt boendesamordnarens erfarenheter är Rådomsgården känd  
för att ha ett bra boende med kvalitét så folk söker sig dit ändå.   
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§   40 
 
Förslag på avgifter 
Ann-Katrin Lundin, Lena Andersson och Jonny Olsson redogör för det förslag till  
avgifter som förvaltningen ser över utifrån kommunens dåliga ekonomi och inbjuder  
Pensionärsrådet att lämna synpunkter. 
 

- Dödsboförvaltning och gravsättning  
Kommunen har det yttersta ansvaret för att avlidna gravsätts och Kommun-
styrelsen ska även i vissa fall ansvara för provisorisk dödsboförvaltning 
Förslag: Avgift tas ut från dödsboet enligt SKL modell.  
Ekonomerna räknar på vilka besparingar detta skulle medföra. 

 
 

- Avlösning i hemmet  
Är idag gratis upp till 10 tim/mån för vårdare i hemmet. (Oftast anhöriga som 
vårdar demenssjuka.)  
Förslag: Ingen avgift tas ut för avlösning av anhörig som vårdar i hemmet. 

 
 
- Fixartjänst 

Fallförebyggande åtgärder i hemmet (gardinbyten, bära in ved, byta glödlampor 
etc.). Idag  genomförs mellan 40-80 besök i månaden. Fixartjänsten f.n. gratis.  
Förslag: Gratis även i fortsättningen, däremot bör åldern höjas från 65 till 73 eller 
75 år. 

 
 
- Mat  

Matabonnemang, mat som distribueras, mat vid kottidsvistelse och mat till 
reducerat pris för pensionärer utan biståndsbeslut.  
Jämfört med 25 slumpvisvalda kommuner och kommuner i länet, så ligger 
Sollefteå i dagsläget lågt/lägst.   
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Förslag till nya avgifter:  
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Satsning på närodlat/ej ekologiskt (avvägning görs på artiklar) 
 

Biståndsbeslut Matdis-
tribution/Serveringskök 2019 2020 

Frukost 22 kr 25 kr 

Lunch 45 kr  49 kr 

Middag 45 kr 49 kr 

Pensionärer utan biståndsbeslut 2019 2020 

Frukost 27 kr 30 kr 

Lunch 56 kr 70 kr 

Middag 56 kr 70 kr 

Matabonnemang 3069 
kr/månad 

3300 
kr/månad 

Mat vid korttidsvistelse 102 
kr/dygn 

110 
kr/dygn 
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§ 41 
  
Fria busskort för pensionärer samt busstrafik i juli 
Pensionärsrådet har i en skrivelse (dnr KS 91/2019) föreslagit att Pensionärer ska ha gratis 
busskort i Sollefteå. Det har även kommit ett medborgarförslag om busstrafik i juli för att 
pensionärer lättare ska kunna förflytta sig. 
 
Lokaltrafiksamordnare Ulla Ullstein har utrett vad förslagen skulle innebära i realiteten 
och lämnar följande redovisning. 
  

- Av kommunens 19382 medborgare är 5532  65+ (28,8 % av befolkningen) 
 

- Ur miljösynpunkt skulle förslaget vara bra då det eventuellt skulle innebära 
mindre bilåkande.  
 

- Enligt en enkätundersökning så är det inte så många som vill åka buss.  
 

- 2018 betalade kommunen 16 643 054 kronor till lokaltrafiken. Gratis för 65+ 
skulle minska intäkterna och utöka kostnaderna (anropsstyrd trafik) =  c:a 350 tkr.  
 

- Ingen annan kommun tillämpar denna förmån.  
 

- Att köra bussar i juli kostar 100 tkr. 
 

- Färdtjänsten kostar  3 351 126 kr (1138 färdtjänsttillstånd finns utlämnade, 608 
personer har nyttjat färdtjänst) 

 
- Förslagen innebär minskade intäkter och ökade omkostnader. 

 
Då detta är ekonomiska frågor,  lämnar förvaltningen inte några förslag till beslut utan 
bollar över till politiken. 
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§ 42   
 
Friluftspolitisk policy 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet föreslår att valet av de nationella målen ska utökas till fem 
och även innefatta:  
   

- Rikt friluftsliv i skolan 
- Friluftsliv för god folkhälsa 

 
 
Ärendebeskrivning 
Örjan Abrahamsson berättar om bakgrunden till den Friluftspolitiska policyn. Policyn har 
skickats ut på remiss till bl.a. Pensionärsrådet och Ungdomsdelegationen. Remiss-
yttrandet ska vara inlämnat senast 25 oktober. 
 

- Målet är att Sollefteå ska bli årets friluftskommun 2023.  
- Hur vi ska jobba mot målet – en strategi ska göras utifrån policyn. 

 
- Förvaltningen har valt ut tre nationella mål. 

· Tillgänglig natur för alla 
· Starkt engagemang och samverkan 
· Tillgång på tätortsnära natur  

 
 
 
 
 
 
 
 



 
Nämnd/styrelse 

Kommunala pensionärsrådet  
 

 
 

PROTOKOLL 
 

Sammanträdesdatum 
2019-09-19 
 

 

 
 

 Justerarnas signatur  Protokollsutdraget bestyrks 
  

  
 

12 (16) 

 
§  43 
 
SMS-parkering vid Solgården 
Solatum har infört SMS-parkering vid Solgården. Detta upplevs som komplicerat och 
försvårande för äldre.  
 
VD Solatum Roger Lundin, berättar varför man valt att avgiftsbelägga Solgårdens gäst-
parkering. 
  

- Det kom in många klagomål från hyresgästerna på att gästparkeringen alltid var 
fullbelagd. Detta berodde på att hyresgästerna på  kvarteret Älvtorpet använde 
gästparkeringen då den var gratis. 

            Efter avgiftsbeläggning är det oftast tomt på gästparkeringen.  
 
Pensionärsrådet anser att det är bra att det blivit ordning på parkeringen, men att 
lösningen inte fungerar för äldre. Bl.a. krävs en mobiltelefon, det är svårt att läsa på 
displayen i solsken. 
 
Roger tar till sig av synpunkterna och ser över om det går att lösa. 
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§ 44 
   
Energibesparande åtgärder som genomförts/planeras på 
äldreboenden 
 
Rådet önskar veta vilka energisparande åtgärder som planeras eller genomförts på 
äldreboenden. 
 
VD Solatum, Roger Lundin redovisar följande: 
 

- Vallänge – har installerats bergvärme och bytts ventilationsaggregat 
 

- Solgården – har installerats tre nya aggregat, temperaturmätare i varje lägenhet. 
(21 grader) 

 
- Ärebo – Har genomförts ett projekt om energisparande med framgång.  

                           8% besparing till stor del genom ändrat beteende. 
 

 -     Gunillagården, planeras nya aggregat och temperaturmätare till  nästa år. 
 

- Temperaturmätare kommer att installeras på flera äldreboenden.  
 
Solatum jobbar hela tiden med energibesparingsåtgärder i sina fastigheter. 
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§ 45 
 
Övriga frågor 
Hur ser kösituationen till boende ut  i Sollefteå tätort? 
Roger Lundin, VD Solatum rapporterar: 
 

- Lång kö till Solgården.  
- Ingen kö till Långgatan 
- Stor efterfrågan på Djupövägens lägenheter med inglasade balkonger.  
- Många lägenheter står tomma på Tjärnen 
- Stockholmshuset är attraktivt.  
- Hiss är attraktiv. 
- Minst efterfrågan på trerummare 
- Nyanlända som kom 2015 flyttar, vilket skapar tomma lägenheter.  

 
 
Färdtjänst 
Fråga: Är det rimligt att färdtjänsten är tillgänglig 24 timmar/dygn 
 
Svar från ordföranden:  En ny upphandling är på gång där kravet på  tillgänglighet 
kommer att  ändras. 
 
Biståndsbedömt trygghetsboende  
Fråga: Lever fortfarande frågan gällande Biståndsbedömt trygghetsboende. 
 
Svar från ordföranden: Politiken driver frågan, men i dagsläget är ingenting klart. 
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§ 46 
   
Delgivningar 
Mötesanteckningar 2019-09-02 från Långsele/Helgum förtroenderåd 
Mötesanteckningar 2019-06-19 från Skärvsta förtroenderåd 
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§ 47   
 
Nästa möte  
 
Nästa Pensionärsrådsmöte onsdagen 4 december. 
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